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پروژه کمربندی دورود با گذشــت ۸ سال تنها ۴۰ درصد 
پیشرفت فیزیکی دارد و حالا بر اساس وعده مسئولان یک 
باند رفت و برگشت آن در آذر ماه به افتتاح خواهد رسید.
به گزارش مهر، پروژه کمربندی دورود در ســال ۹۳ آغاز 
شــده است، این پروژه که قرار بود ظرف مدت سه سال به 
پایان برسد با گذشت ۸ سال همچنان نیمه تمام در میان 
وعده های مســئولان باقی مانده اســت.تکمیل کمربندی 
شهرســتان دورود به عنوان یکــی از مطالبات اصلی مردم 
شهرســتان دورود یک طرح ملی است که باید با مشارکت 
شرکت توســعه راه های وزارت راه و شهرسازی اجرا شود.
طول مســیر کمربندی دورود حدود ۱۲.۲ کیلومتر است 
و ۳۶ دهنه پل و آبرو در این مســیر در نظر گرفته شــده 
اســت.این پروژه در جریان سفر رئیس جمهور و دولت به 
لرستان مورد توجه قرار گرفت، در این سفر، رئیس جمهور، 
وزیر سابق تعاون، کار و رفاه اجتماعی را مأمور به پیگیری 
مســائل و مشکلات شهرســتان دورود کرد تا »حجت الله 
عبدالملکی« یکی از برنامه های خود را بازدید از این پروژه 

حوزه راه شهرستان قرار دهد.
در شــورای اداری لرستان نیز که به ریاست رئیس جمهور 
برگزار شــد، وزیر ســابق کار در گزارش بازدید خود اعلام 
کرد که کمربندی دورود به عنوان یکی از پروژه های نیمه 
تمام این شهرستان در بین مصوبات و پروژه های سفر آمده 
است.حسین گودرزی نماینده مردم دورود و ازنا در مجلس 
شورای اسلامی در رابطه با این پروژه به مهر گفت: پیمانکار 
جدید در این پروژه پای کار آمده اســت.وی با بیان اینکه 
دو پیمانکار قبلی این پروژه خلع ید شده اند تصریح کرد: بر 

اســاس قولی که داده اند، تا آذر ماه امسال ۱۲ کیلومتر یاد 
شده آماده آسفالت و مورد بهره برداری قرار گیرد.نماینده 
مردم دورود و ازنا در مجلس شورای اسلامی گفت: یک باند 
رفت و برگشــت این پروژه در دستور کار قرار گرفته است 
و مقرر شــده که پیمانکار در سه جبهه کاری همزمان و به 

صورت دو شیفت در پروژه کار کند.
سیامک کیانی مدیرعامل شرکت زیرساخت جاده ای استان 

لرســتان نیز در رابطه با این پروژه راهسازی به مهر گفت: 
پروژه کنار گذر دورود بخشی از محور داران - دورود است.
وی با بیــان اینکه منابع مالی این پــروژه از محل اجرای 
همین محور تأمین اعتبار شــده است بیان داشت: با توجه 
به وضعیــت تخصیص اعتبــارات، این پــروژه حدود ۴۰ 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد.مدیرعامل شرکت زیرساخت 
جاده ای استان لرســتان ادامه داد: قرار داد اولیه کنار گذر 

دورود به صــورت »تک باند« بوده اســت.کیانی در ادامه 
با تاکید بر اینکه در ســنوات قبلی این پروژه دو پیمانکار 
داشــته اســت افزود: این پروژه بیش از ۵۰ میلیارد تومان 

عملکرد مالی داشته است.
وی با بیان اینکه حدود ۲۰ میلیارد تومان برای این پروژه 
تخصیص پیدا کرده اســت بیان داشــت: بلافاصله بعد از 
انتخــاب پیمانکار عملیات تکمیل و تأمین ماشــین آلات 
این پروژه در دســتور کار قرار گرفت.مدیرعامل شــرکت 
زیرســاخت جاده ای اســتان لرســتان افزود: امسال ۱۰۰ 
میلیارد تومان برای این پروژه در نظر گرفته شــده است.
کیانی با اشــاره به اینکه با رایزنی هــای صورت گرفته در 
ســفر رئیس جمهور، ۱۲۰ میلیارد تومان از محل ماده ۵۶ 
و تســهیلات بانکی برای این پروژه پیش بینی شده است 
گفــت: تا کنون ۵۰ میلیارد تومان از طریق بانک توســعه 
تعاون و ۳۰ میلیارد از طریق بانک رفاه در نظر گرفته شده 
است.وی گفت: برای اجرای پروژه برنامه زمانبندی در نظر 
گرفته شده است، در حال حاضر پروژه به صورت باند رفت 
و برگشــت در حال اجرا است، برنامه این است که حداقل 
یک بانــد از آن را در حداقل زمان ممکن احداث کنیم.بنا 
بر این گزارش، پروژه کمربندی دورود با گذشــت ۸ سال 
حدود ۴۰ درصد پیشــرفت فیزیکــی دارد و به دلیل عدم 
اجرا و تکمیل، خلع ید دو پیمانکار را در کارنامه خود دارد، 
باید دید حالا که در میان پروژه ها و مصوبات ســفر رئیس 
جمهور قرار گرفته است، بر اساس وعده مسئولان آذر ماه 
امســال رنگ افتتاح به خود می گیرد یا اینکه همچنان در 

میان وعده های مسئولان متوقف باقی می ماند.

مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی: کمربندیدورودهمچناننیمهتمام
حتی یک دقیقه خاموشی در آذربایجان غربی

 اعمال نشده است
گروه شهرســتانها – رضا ایمانپور: مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق 
آذربایجان غربی گفت: از ابتدای تابســتان ۱۴۰۱ تا کنون حتی یک دقیقه 
خاموشی برای مشترکین خانگی آذربایجان غربی اعمال نشده است .  مهندس 
طاهر کیامهر ضمن قدردانی از همراهی ارزنده مردم استان آذربایجان غربی 
در برنامه هــای مدیریت مصرف، از همه مشــترکان برق درخواســت کرد تا 
همچنان با رعایت راهکارهای ساده مدیریت مصرف به حفظ پایداری شبکه 

برق در تابستان سال جاری کمک کنند. 
وی افزود: وضعیت شــبکه برق تاکنون با همراهــی و مصرف بهینه مردم و 
اجرای برنامه ها و سیاســت های ابلاغی توانیر پایــدار بوده و امیدواریم مردم 
همکاری خوبی که در روزهای گذشته با صنعت برق داشته اند را ادامه دهند 

تا روزهای باقی مانده تابستان هم بدون خاموشی سپری شود.
 مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی در ادامه تصریح کرد: 
با توجه به مدیریت های اعمال شــده در مصرف برق ادارات، همچنین تعامل 
با صنایع و مشــترکین کشــاورزی تاکنون حتی یک دقیقه خاموشی برای 

مشترکین خانگی آذربایجان غربی اعمال نشده است. 
وی اضافه کرد: امســال از ابتدای تابســتان تا کنون علــی رغم افزایش بی 
ســابقه دمای هوا در سطح استان و شرایط سخت صنعت برق، ایام اوج باری 
شــبکه با همراهی مطلوب مردم، به خوبی و با کمترین مشــکل انجام شد. 
کیامهر در پایان تشــریح کرد: پایش و نظارت کامل شرایط برق در استان با 
هماهنگی امور دیســپاچینگ و فوریتهای برق توسط معاونت بهره برداری و 
دیسپاچینگ و سایر معاونت های ذیربط به صورت روزانه در حال انجام است 
و تمامی نیروهای عملیاتی این شــرکت در آماده باش ۲۴ ساعته قرار دارند 
و اکیپ هــای عملیاتی با تجهیزات و امکانات کامل جهت واکنش ســریع در 
صورت وقوع ناپایداری شــبکه های برق آماده خدمت رسانی به هم استانی ها 

می باشند.

خسارت ۲۰ میلیاردی به عشایر 
در سیل استان تهران

مدیر امور عشایر استان تهران با اشاره به اینکه پس از سیل اخیر حدود ۵۰۰ 
کیلومتر از مســیرهای عشایری استان تهران تخریب و مسدود شده است از 
بازگشایی ۲۵۰ کیلومتر از مسیرهای عشایری خبر داد و گفت: در این سیل 

عشایر ۲۰ میلیارد تومان خسارت دیده اند.
فرشــید ذبیحی در گفت وگو با ایســنا، در تشــریح آخرین وضعیت عشایر 
اســتان تهران پس از سیل اخیر در مناطق عشایری گفت: با توجه به اینکه 
در این فصل عشــایر اســتان تهران در مناطق سردسیر و کوهستانی استان 
مستقر هســتند، در روزهای اخیر شاهد بروز ســیل در این مناطق به ویژه 
شهرستان های فیروزکوه و شمیرانات بودیم که درپی وقوع این سیل بیش از 
۵۰۰ کیلومتر مسیر عشایری در سطح استان تهران تخریب و مسدود شد که 
با همکاری فرمانداران شهرســتان ها و تاکیدات استاندار تهران حدود نیمی از 
این مسیرها یعنی۲۵۰ کیلومتر تاکنون بازگشایی شده است و مابقی مسیرها 

نیز بزودی بازگشایی خواهد شد.
وی افزود: خوشــبختانه این سیل در مناطق عشــایری تلفات جانی نداشته 
اســت؛ اما در این سیل بیش از ۳۰۰ رأس دام عشایری تلف شده و بیش از 
۵۰۰ هکتار از مزارع و مراتع عشایری نیز دچار آسیب و خسارت شده است به 
این ترتیب خسارت ۲۰ میلیارد تومانی به عشایر استان تهران وارد شده است.
مدیر امور عشایر استان تهران ادامه داد: توزیع چادر و همچنین اقلام ضروری 
با همکاری فرمانداران و جمعیت هلال احمر اســتان تهران انجام شده است؛ 
درحقیقت در همان لحظات اولیه عملیات امداد رسانی و کمک به عشایر در 

مناطق سیل زده آغاز شد و همچنان این امداد رسانی ادامه دارد.
ذبیحی تاکید کرد: شــرایط جوی نامناســب در این هفته ادامه دارد و طبق 
پیش بینی هواشناسی در ارتفاعات استان تهران شاهد بارش و احتمالا وقوع 
سیل خواهیم بود. بر همین اساس از عشایر می خواهیم از تردد غیرضرور در 

ارتفاعات خودداری کنند.

اخبار کوتاه

نماینده مردم قزوین، آبیک و البرز در مجلس با بیان اینکه 
ایده احیای باغستان ســنتی را باید خود باغداران بدهند، 
گفت:  باغستان سنتی قزوین تنها با مشارکت خود باغداران 
احیا می شــود.لطف الله ســیاهکلی در گفت وگو با خبرنگار 
تســنیم در قزوینبا اشــاره به تصمیم چند روز پیش وزیر 
میراث فرهنگی برای محول کردن تصمیم احیای باغستان 
سنتی به مدیران استانی اظهار داشت: باغستان سنتی قزوین 
تنها با مشــارکت خود باغداران احیا می شود و البته منظور 
فقط مشارکت مالی نیســت؛ بلکه مشارکت یدی، فکری و 
عمومی هم باید باشــد تا بتوانیم با کمک خود باغداران این 
کار را انجام دهیم.وی با بیان اینکه ایده احیای باغســتان 

را باید خود باغداران بدهند، اضافه کرد: بهترین کســی که 
می تواند در این حوزه ایده و پیشــنهاد بدهد، خود باغداران 
هســتند که باید مشــخص کنند با چــه روش و کارهایی 
می توان وضعیت باغســتان را بهتر کــرد و جلوی تخریب 
تدریجی آن را گرفت.سیاهکلی با تأکید بر اینکه طرح کردن 
این موضوع که اعتبار نیســت، کار سختی نیست، تصریح 
کرد: البته تخصیص اعتبار بخشــی از کار است، ولی دادن 
اعتبار و بودجه همه مشکلات باغستان را حل نمی کند. بلکه 
باغداران و باغبانان قزوینی باید اتاق فکرهایی تشکیل دهند 
و در این اتاق فکرها راهکارهای ایجاد درآمد و انگیزه برای 
باغداران را تعیین کنند. چرا که برای احیای باغستان باید 

انگیزه اقتصادی برای باغداران درســت کنیم.وی ادامه داد: 
یک ســری افراد می گویند که باغستان را همین گونه حفظ 
کنیم و آن را تبدیل به منطقه گردشــگری کنیم. در حالی 
که نهایتاً می توان ۲۰ یا ۵۰ هکتار را به منطقه گردشگری 
تبدیــل کنیم و هزار و ۵۰۰ هکتار را نمی شــود به منطقه 
نمونه گردشگری تبدیل و برای آن درآمد ایجاد کرد. طرح 
چنین راهکارهایی نشــان می دهد که برخی افراد شناخت 
لازم نســبت به باغســتان ندارند.نماینده مردم قزوین در 
مجلس یکی از معضلات باغستان را مشخص نبودن مالکیت 
بســیاری از باغات سنتی دانســت و گفت: با توجه به فوت 
بســیاری از باغداران امور وراث بسیاری از این باغداران در 

خارج از کشــور زندگی می کنند؛ در حالی که بدون حضور 
مالک نمی توان درباره احیای باغات تصمیم گیری درســتی 
کرد.ســیاهکلی با ذکر اینکه نمی توانیم با روش های سنتی 
باغستان را اداره کنیم، تصریح کرد: برای مثال قدیم ها همه 
با چارپا ســرباغ می رفتند.الآن اگر باغدار بخواهد با ماشین 
برود، راهی وجود ندارد که بتواند به باغش دسترســی پیدا 
کند. بنابراین ســبک زندگی عوض شده و قطعاً مثل قدیم 
نمی توانیم باغســتان را نگهداری کنیم.وی افزود: بنابراین 
امروز نیاز داریم که نظام نوین برای توسعه باغستان سنتی 
تدوین کنیــم و این نظام یا طرح نوین باید توســط خود 

باغداران یا با تأیید خود آنها تهیه و ارائه شود.

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر با اشاره به اینکه 
پایانه مســافربری بین المللی دریایی در بخش ســاحلی تا 
پایان مردادماه به اتمام می رسد گفت: این پایانه در آستانه 
مســابقات جام جهانی قطر راه اندازی و تردد کشــتی های 
مســافری آغاز می شــود.محمد شکیبی نسب در گفت وگو 
با خبرنگار تســنیم در بوشهر، با اشــاره به رونق تجارت و 
فعالیت بازرگانی در استان اظهار داشت: بنادر استان بوشهر 
به صورت شبانه روزی در خدمات رسانی به فعالان اقتصادی 
پای کار هستند و رونق تجارت و بازرگانی به بنادر برگشته 
اســت.وی ظرفیت تخلیه و بارگیری کالا در بندر بوشــهر 
سالانه افزون بر 7.۵ میلیون تن دانست و بیان کرد: با توجه 
به محدودیت محوطه بندر بوشهر طرح توسعه این بندر در 

مجتمع بندری نگین اجرایی شده که با تکمیل آن ظرفیت 
تخلیه و بارگیری کالا به ۲ برابر افزون بر ۱۵ میلیون تن در 
سال افزایش می یابد.این مقام مسئول یکی از ظرفیت های 
مهم مجتمع نگین بوشهر را وجود پایانه کانتینری دانست 
و خاطرنشــان کرد: ظرفیت این پایانه ۶۰۰ هزار تن است 
که به  عنوان بزرگترین پایانه کانتینری بندری محســوب 

می شود.
مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر با تشریح وضعیت 
مجتمــع بندری نگین بوشــهر از  وارد مــدار بهره برداری 
بخشــی از ظرفیت هــای این مجتمع بنــدری خبر داد و  
خاطرنشــان کرد: طرح های مجتمع بندری نگین بوشهر از 
اهمیت خاصی برخوردار است و تکمیل طرح توسعه جزیره 

نگین، تحول مهم در رشــد فعالیت های بندر بوشهر ایجاد 
می کند.شکیبی نسب از پیشــرفت ۸۶ درصدی تأسیسات 
زیربنایــی بنــدر نگین بوشــهر خبــر داد و تصریح کرد: 
تأسیسات زیربنایی مجتمع بندری نگین بوشهر دارای ۸۶ 
درصد پیشرفت فیزیکی اســت براساس برنامه زمان بندی 
افتتاح می شود.وی جاده دسترسی به مجتمع بندری نگین 
را مورد اشــاره قرار داد و گفت: جاده و پل مجتمع بندری 
نگین دارای پیشــرفت فیزیکی ۴۰ درصدی اســت که بر 
اســاس برنامه زمان بندی تا ســال آینده تکمیل و افتتاح 
می شود.مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر از توسعه 
زیرساخت های بندر نگین بوشهر به عنوان پس کرانه بندر 
بوشــهر خبــر داد و گفت: بیش از ۲۸ میلیــارد تومان به 

پروژه سامانه های سرمایشی و شبکه برق اداره کل بنادر و 
دریانوردی استان بوشهر تخصیص یافته است.شکیبی نسب 
طرح های گردشگری دریایی را یکی از مهمترین برنامه های 
در دست اجرا دانســت و تصریح کرد: جام جهانی فوتبال 
قطر ۲۰۲۲ یک فرصت مهم برای توسعه گردشگری بنادر 
استان بوشهر محسوب می شود و در این راستا پایانه مسافر 
دریایی بندر بوشهر در حال اجرا است.وی با اشاره به اینکه 
بخش دریایی این پایانه مسافری تا پایان مرداد ماه تکمیل 
می شــود گفت: پایانه مســافربری بین المللی دریایی بندر 
بوشــهر در آستانه مســابقات جام جهانی قطر راه اندازی و 
امکان تردد کشتی های مسافری کروز و روروپسنجر فراهم 

می شود.

رئیس هیات مدیره و مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشــم گفت: وجود دغدغه 
حفظ محیط زیســت نزد جامعه محلی فرصت بی نظیری برای اجرای برنامه های 
توسعه ای حوزه های مخلتف در جزیره قشم است.به گزارش روابط عمومی و امور 
بین الملل سازمان منطقه آزاد قشم، افشار فتح الهی در دیدار با مدیرکل حفاظت 
محیط زیست اســتان هرمزگان، اظهار داشت: با توجه به شرایط ویژه در جزیره 
قشــم، نیازمند برنامه ریزی و اجرای ملاحظات زیست محیطی فراتر از سرزمین 
اصلی هســتیم.وی ادامه داد: طرح جامع جزیره قشم در آینده نزدیک به تصویب 
خواهد رسید و امیدواریم با برنامه ریزی خوب صورت گرفته در این طرح، در آینده 
نزدیک شاید تبدیل قشم به جزیره ای پاک و بدون آلودگی زیست محیطی باشیم.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با بیان اینکه حفظ پهنه های طبیعی و محیط 
زیســت یکی از اولویت های این سازمان اســت، افزود: خوشبختانه جامعه محلی 
قشم به خوبی با اهمیت محیط زیست آشنا هستند و دغدغه حفظ محیط زیست 
را دارند.بــه گفته فتح الهی؛ وجود دغدغه حفظ محیط زیســت در میان جامعه 
محلی جزیره قشم فرصت بی نظیری برای اجرای برنامه توسعه ای در حوزه های 
اقتصادی، گردشــگری و... را فراهم می کند.وی تاکید کرد: استفاده از شیوه های 
مدرن با کمترین آسیب به محیط زیست، رعایت استانداردها و ارائه پیوست های 
محیط زیستی یکی از شروط اصلی اجرای طرح های اقتصادی بویژه در حوزه های 
صنعت، نفت و انرژی و شیلات است.مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با اشاره 

به تصویب شورایعالی مناطق آزاد کشور برای تبدیل تمامی جزیره قشم به منطقه 
آزاد، افزود: این اتفاق می تواند با جلوگیری از آشفتگی تصمیم گیری، موجب نظم 
دهی و اجرای یک رویه واحد در حوزه های مختلف بویژه محیط زیست شود.فتح 
الهی با اشاره به برنامه ریزی صورت گرفته در راستای مدیریت پسماند در جزیره 
قشــم، خاطرنشــان کرد: با اجرای طرح جامع جزیره قشم و برنامه ریزی صورت 
گرفته، در آینده نزدیک تمامی نقاط آلوده قشــم در حوزه پسماند برچیده خواهد 
شد.وی در پایان گفت: امیدواریم با تهیه یک برنامه جامع و هدفمند ضمن رعایت 
اســتانداردها و ملاحظات محیط زیستی به سمت توسعه و بهبود کیفیت زندگی 
جزیره نشینان حرکت کنیم.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان هرمزگان نیز 
در این جلســه گفت: نگاه توســعه ای در دوره جدید مدیریت منطقه آزاد قشم 
به مقوله محیط زیست موجب شــده تا شرایط مناسبی را در این منطقه از نظر 
رعایت استانداردهای محیط زیستی شاهد باشیم.حبیب مسیحی تازیانی ادامه داد: 
در حوزه محیط زیســت نیازمند هماهنگی و همکاری میان بخش های مختلف و 
جلوگیری از آشفتگی در ارائه خدمات هستیم.وی تصریح کرد: حوزه های مدیریت 
پســماند و ساماندهی صنوف مزاحم بخش هایی هستند که نیازمند نگاهی جامع 
و برنامه ریزی دقیق بوده تا از آســیب های احتمالی به محیط زیست جلوگیری 
شود.مسیحی تازیانی در پایان خاطرنشان کرد: برای حفظ محیط زیست علاوه بر 
هماهنگی میان بخش های مختلف دولتی، نیازمند مشارکت فعال جامعه محلی نیز 

هستیم که برای این موضوع برنامه ریزی های خوبی صورت گرفته است.براساس 
این گزارش در جلســه افشار فتح الهی، رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد قشم، حبیب مسیحی تازیانی، مدیرکل حفاظت محیط زیست استان 
هرمزگان، میثم قاســمی، معاون محیط زیســت طبیعی و تنوع زیستی، صادق 
رســتمی، رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان قشم و سید محمد هاشم 

داخته، مدیر محیط زیست سازمان منطقه آزاد قشم حضور داشتند.

کرمانشاه با توجه به شرایط خاص اقلیمی و ظرفیت  بسیار 
مناسبی که در تولید محصول نخود دارد، در حوزه صنایع 
تبدیلی کشاورزی نیازمند توجه بیشتر بوده تا نخود مرغوب 

به بازار جهانی معرفی شود.
به گزارش مهر، کرمانشاه به عنوان یکی از بزرگترین تولید 
کنندگان نخود در کشور هر ساله حدود ۸۰ هزار تن نخود 
تولید دارد اما با این وجود پس از گذشــت این همه سال 
و اثبات مرغوبیت نخود اســتان کرمانشاه هنوز به جایگاه 
خود در حوزه های کشــاورزی، صنعتی و صادراتی نرسیده 
است.چشم انتظاری کشاورزان استان کرمانشاه برای بهبود 
وضعیت و افزایش توجه به این محصول کشاورزی قدمتی 
چندساله دارد که در هر دوره ای تنها سخنانی در حد وعده 
از سوی مسئولین حوزه کشاورزی مطرح می شود و کم کم 
در حال تبدیل شدن به رؤیای نخودکاران می شود.صنعت 
کشــاورزی در استان کرمانشاه با تولید سالانه بیش از پنج 
میلیون تن انواع محصولات کشاورزی امروزه مستحق آن 
اســت تا جایگاه و رتبه بالایی در کشــور داشته باشد اما 
بــه دلیل بی توجهی و عدم پیگیری وعده های داده شــده 

از سوی مسئولین سال هاســت که درجا میزند و به گفته 
کارشناسان حوزه اقتصادی و کشــاورزی باید شاهد روند 
نزولی کیفیت محصولاتی کشــاورزی مانند نخود باشــیم.
سال هاســت که نخودکاران کرمانشاهی در فصل برداشت 
همراه بــا نخودهای خود رویاهای خــود را در زمین های 
کشاورزی شــخم می زنند و به خود امید تحقق وعده های 
مســئولینی را می دهند که یکی پــس از دیگری فراموش 

شده اند.
ظرفیت کشــاورزی استان کرمانشــاه به ویژه تولید نخود 
با مظلومیت هر ســاله در مراســم مرتبط با این حوزه در 
جلسات و گفتگوهای متعدد دستخوش وعده های مسئولین 
قرار گرفته و کور سوی امیدی را در دل این زحمت کشان 
می انــداز اما بی توجهی و فراموشــی همان وعده ها پس از 
مدتــی کوتاهی نمکی بر دســتان زخم خورده آنهاســت.

ســهراب دل انگیزان استاد دانشــگاه و کارشناس مسائل 
کشــاورزی در استان کرمانشــاه در گفتگو با خبرنگار مهر 
اظهار کرد: نخود به عنوان یک محصول جایگزین کشــت 
دیم است یعنی اگر در یک زمین چندین سال محصولاتی 
مثل گندم و جو کاشــته شده می توان برای ایجاد وقفه در 
زمین کشاورزی به منظور بالا بردن توانایی زمینی که چند 
سال پشت ســرهم کشت داشته نخود را کشت کرد.استاد 
دانشگاه و کارشناس مسائل کشاورزی در استان کرمانشاه 
گفت: کیفیت نخود کرمانشــاه حفظ نشده و تلاشی برای 
حفظ بذر مرغوب استان کرمانشاه صورت نگرفته است.وی 
با بیان اینکه زمین کشاورزی باید هر چندسال یک بار باید 
زمین را از محصول همیشگی خود دور کند، افزود: قاعدتاً 
زمین کشاورزی بعد از چند سال کشت یک محصول خاص 
یا باید آیش باشــد یا می توان از نخــود که یک محصول 

تنوعی در کشــت است برای تنوع کشت در زمین استفاده 
کرد.این کارشناس ادامه داد: نخود به عنوان یک محصول 
جایگزین در بین محصولات کشاورزی موقعیت و ظرفیت 
بســیار خوبی دارد تا حتی در ســال های استراحت زمین 
کشاورزی به عنوان یک کشت جایگزین و سازگار به اقتصاد 

خانواده کمک کند.
دل انگیزان با اشاره به اینکه کیفیت نخود استان کرمانشاه 
در دیر باز کیفیت بالایی داشته، بیان کرد: کیفیت نخودی 
که طی سال های گذشته در کرمانشاه کشت می شد حفظ 
نشده که علت اصلی آن عدم نگهداری از بذرهای مناسب 
و تاریخی خود کرمانشــاه است و برای توسعه و حفظ بذر 
مرغــوب و همچنین بالا بردن کیفیت آن در این اســتان 

تلاشی صورت نگرفته است.
وی با تاکید بر مســئله به زراعی و بهبود وضعیت بذرهای 
مرغوب استان کرمانشــاه، خاطر نشان کرد: تلاش در این 
راســتا می تواند از ۲ نظر به نخود اســتان کرمانشاه کمک 
کند که شــامل تولید و ارائه محصول مرغوب تر و عملکرد 

بهتر در هر هکتار است.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری چهارمحال و بختیاری 
با اشــاره به بارندگی شدید و وقوع سیلاب در ۶ شهرستان 
استان چهارمحال و بختیاری، گفت: خسارات سیلاب هفته 
گذشته تشدید شدند.خسرو کیانی در گفت وگو با تسنیم در 
شهرکرد، اظهار داشت: عصر روز ۱۶ مردادماه ورود سامانه 
بارشی جدیدی را به استان شاهد بودیم که از قبل هشدارها 
داده و اطلاع رسانی شد، این بارش ها قسمت جنوب و غرب 
استان چهارمحال و بختیاری یعنی شهرستان های لردگان، 

اردل، خانمیرزا، فارسان، کوهرنگ و بخش لاران شهرکرد را 
فرا گرفت.وی با اشاره به تشدید خسارات مالی، بیان داشت: 
این ســامانه بارشــی موجب آب گرفتگی، وقوع ســیلاب، 
مسدودیت جاده ، خسارت به عشــایر و مزارع کشاورزی و 
منجر به تشدید خسارات سیلاب گذشته شد، از روز گذشته 
تا کنون نیروهای امدادی و خدماتی در شهرســتان ها فعال 
بودند که خدمات برقرار شــد و جاده ها باز هستند.مدیرکل 
مدیریت بحران استانداری چهارمحال و بختیاری گفت: در 

حــال حاضر رفع آبگرفتگی معابر و منــازل در حال انجام 
اســت، مشــکل خاصی وجود ندارد امــا در برخی از نقاط 
همچون خانمیرزا شاهد آبگرفتگی محصولات کشاورزی و 
منازل مسکونی هســتیم. بررسی های میدانی برای ارزیابی 
خســارات صورت می گیرد، خوشبختانه تلفات جانی اتفاق 
نیفتاد.وی با توصیه به مردم برای جدی  گرفتن این سامانه 
بارشــی، تصریح کرد: تا آخر هفته بارندگــی را به صورت 
نقطه ای خواهیم داشــت و مکان دقیق آن اصلا مشــخص 

نیست، از مردم، کشاورزان، عشایر، شیلات داران، گردشگران 
و ... درخواست می شود حتما این بارش ها را جدی بگیرند، 
بارش ها سیلابی هســتند و باید مراقب بود.کیانی در پایان 
خاطرنشــان کرد: همه نیروها در محل های آسیب دیده از 
ســیل وجود دارند و شهرســتان های همجوار برای کمک 
به شهرستان های ســیل زده ورود پیدا کردند، مورد خاصی 
وجود ندارد و در حال حاضر شــرایط عادی است اما ممکن 

است بارش ها ادامه یابد و مشکلات جدی به وجود آورد.

نماینده مردم قزوین مطرح کرد

 ایده احیای باغستان سنتی را باید خود باغداران بدهند، نه مدیران

پایانه بین المللی دریایی مسافری بوشهر در آستانه مسابقات جام جهانی قطر راه اندازی می شود

مدیرعامل منطقه آزاد قشم در دیدار مدیرکل حفاظت محیط استان هرمزگان مطرح کرد 

حفاظت از محیط زیست قشم توسط جامعه محلی، فرصتی برای توسعه پایدار جزیره 
طرحجامعجزیرهقشمدرآیندهنزدیکتصویبمیشود

رویاهایی که هرساله شخم می خورند

نخودکرمانشاه درسراشیبی کاهش کیفیت

خسارات تشدید شد

وقوع سیلاب در ۶ شهرستان چهارمحال و بختیاری 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۲7۱۰۰۰۹۵۹ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسین 
حسینی اســکندری فرزند علی محمد در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت ۹۱۶۶ مترمربع قسمتی از پلاک ۵7 اصلی بخش ۹ واقع در انتهای بلوار 
شهید آوینی خیابان مستضعفین خریداری از مالک رسمی آقای حسین اسماعیلی 
نمدان محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دوماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی اســت درصورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادرخواهد شد. م الف: 814
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/03
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/18

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۰۶۲7۱۰۰۱۰۹۸ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانــه بلامعارض متقاضی آقای عباس 
کرمانی فرزند اکبر در ششــدانگ یک محوطه محصور مشتمل بر بنای احداثی به 
مساحت ۱۱۴۹/۵ مترمربع قسمتی از پلاک ۵۰ اصلی بخش ۹ واقع در آوینی ۳۴ 
بین جلال آبادی 7 و 7/۱ پلاک ۱۱۵ خریداری از مالک رسمی آقای حسن سالم 
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطــلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است درصورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد 

شد. م الف: 818
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/03
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/18

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۲7۱۰۰۰۹۵7 هیــات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقــه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای علی اصغر حســن پور فرزند براتعلی در ششــدانگ یک قطعه 
زمین مزروعی به مساحت ۴۳۰۰ مترمربع قسمتی از پلاک ۵7 اصلی بخش ۹ 
واقع در انتهای آوینی ۵7 خیابان مستضعفین خریداری از مالک رسمی حسین 
اســماعیلی نمدان محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ 
رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت درصورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد. م الف: 816

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/03
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/18

بشیر پاشائی- رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 5 مشهد
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